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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané,  čas utíká jako voda, vánoční shon 
utichl a máme zde opět plesovou sezónu, tradičně zahá-
jenou Mysliveckým bálem. Děkuji všem spolkům i jed-
notlivcům za organizaci bálů, jelikož tyto akce tvoří ne-
dílnou součást kulturního života v obci a mají obrovský 
přínos z hlediska společenského – lidé se potkají při pří-
jemné příležitosti, poklábosí, zatancují si, zazpívají a 
někdy se pobaví i jinak.  
 

Zástupci obce také pokra-
čují v osobních gratulacích 
při příležitosti životních 
jubileí občanů obce (od 80 
let). S předsedou kulturní-
ho výboru Jiřím Knížkem 
jsme se tentokrát vydali do 
domova pro seniory 
v Domažlicích, kde jsme 
byli popřát nejstarší občan-
ce Postřekova paní Barboře 
Langové, která v měsíci 
lednu oslavila 101. naroze-
niny. Teta Bolfíkouc je 
velice příjemná a spole-
čenská žena se stále výtečnou pamětí. Jménem celé obce 
Postřekov jí ještě jednou k tomuto požehnanému věku 
přeji mnoho zdraví, elánu a dobré nálady do dalších let. 
 

Nyní již k chodu obecního úřadu a celkovému dění. Situ-
ace s pracovníky údržby obecního majetku se ustálila, 
jsou obsazeny obě systemizovaná místa na pozici údrž-
bář – provozář obecního majetku. Dne 1. prosince 2018 
nastoupil pan František Přibek a od 2. ledna 2019 jej pak 
doplnil pan Josef Vogeltanz. Nudit se jistě nebudou, jeli-
kož je spousta práce na obecních budovách i na veřej-
ném prostranství, v současné době navíc zajišťují topení 
na bály v hotelu.  
 

Pro požadavky na přistavení valníku na biologický od-
pad (listí, tráva, větvě) pak bylo zřízeno tel. číslo 
723 043 845, které je přímo na uvedené zaměstnance 

obce (případně lze zaslat SMS). Na základě domluvy 
pak bude valník v přiměřené lhůtě přistaven. Do konce 
dubna budou valníky z části nahrazeny kontejnery, což 
přispěje jak k bezpečnosti silničního provozu, tak k rych-
lejšímu vývozu bioodpadů.  
 

Také se již ke mně donesla informace od občanů, jaké 
desítky milionů jsem „zdědil“.  Pro informaci, 
k 7. 11. 2018, kdy jsem přebíral úřad, bylo na účtech 
obce celkem 17 897 651 Kč + 12 825 524 Kč v portfoliu 
(dluhopisy a podílové fondy), celkem tedy  
30 723 175 Kč. Je to vysoká částka, ale čeká nás spousta 
projektů, kde ani tato částka nebude stačit. V souvislosti 
s tím si jen dovolím doplnit tabulku, která byla zveřejně-
na v zářijovém zpravodaji. Vždy je třeba ukázat obě stra-
ny mince, stavy na účtu sice rostly, ale současně jak je 
vidět roste i příjmová stránka rozpočtu.  
 

Již v listopadu jsem nastínil hlavní záměry zastupitelstva 
a nyní navážu na jejich postup. Začnu s opravou kaple. 
Harmonogram vnitřních oprav je naplánován tak, aby 
byly dokončeny před postřekovskou poutí. Současně 
bude v letošním roce zahájena oprava vnějších omítek, 
úprava terénu u kaple a dořešení střešní krytiny na zákla-
dě stanoviska památkového úřadu. Další je zpracování 
územního plánu, v současné době již běží výzva na po-
dávání nabídek a do konce ledna by měl být vybrán 
zpracovatel. Konečný termín na předání územního plánu 
je předpokládán do 31. 12. 2020. Následuje další postup 
rekonstrukce tělocvičny v podobě zateplení stropu, vý-
měna osvětlení a dokončení obložení. V případě nutnosti 
i podřezání zbývající části zdiva. Dále je připravová-
na rekonstrukce místní komunikace u školky a plynofi-
kace objektu „Hotelu U Nádraží“. 
 

Prioritním projektem, který nám v budoucnu „spolyká“ 
nejvíce finančních prostředků, zůstává rekonstrukce a 
sloučení ZŠ a MŠ. V letošním roce bude zahájeno zpra-
cování projektové dokumentace a následně stále trvající 
úsilí na získání co největší podpory na její výstavbu, jeli-
kož dle hrubých odhadů z r. 2016 budou náklady na vý-
stavbu činit 60 mil. Kč. O dalším vývoji budu pravidelně 
informovat.  

rok 2014 2015 2016 2017 2018 

peníze 18 846 475,22 Kč 25 292 164,78 Kč 31 092 321,92 Kč 34 762 024,00 Kč  30 565 025,00 Kč 

majetek 141 495 199,96 Kč 142 115 864,83 Kč 142 822 713,85 Kč 146 225 719,89 Kč  149 299 286,40 Kč 

příjmy 14 952 715,00 Kč 16 249 069,00 Kč 17 568 400,00 Kč 18 699 806,00 Kč 19 100 000,00 Kč 

Barbora Langová, Zdroj: rodinný archiv 

S úctou Petr Anderle - starosta 
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Informace z prosincového zasedání zastupitelstva  
 

Zastupitelstvo schválilo/zvolilo: 

 členy kulturního výboru Aleše Kuželku a Aleše Krulíkovského 
 způsob odměňování neuvolněných členů zastupitelstva a dalších fyzických osob, které nejsou členy zastupitel-

stva, s účinností od 20. 12. 2018 
 mimořádnou odměnu místostarostovi ve výši 9 000 Kč za splnění významných úkolů obce 
 žádosti o poskytnutí fin. příspěvků organizacím a spolkům na rok 2019 

 TJ Sokol Postřekov - 200 000 Kč 
 Národopisný soubor Postřekov – 85 000 Kč 
 SDH Postřekov – 43 500 Kč 
 Jawa klub Postřekov – 5 000 Kč 

 rozpočet obce Postřekov na rok 2019 jako schodkový, se schodkem 7 600 341 Kč. Schodek rozpočtu ve výši 
7 600 341 Kč, kde je zahrnuta splátka úvěru ve výši 764 000 Kč, bude kryt finančními prostředky z přebytku 
hospodaření minulých let 

 rozpočet na rok 2019 a střednědobý výhled rozpočtu na roky 2020 – 2021 pro DSO Domažlicko a rozpočet na 
rok 2019 Svazku obcí pro odpadové hospodářství Lazce, jejichž je obec členem 

 navýšení vodného z částky 11,43 Kč na částku 12,23 Kč a stočného z 19,05 Kč na částku 20,38 Kč s účinností 
od 1.1.2019 

 plán financování obnovy vodovodu a kanalizace na roky 2019 - 2028 
 uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene k pozemku parc. č. 2920/18 k.ú. Postřekov  
 odkup pozemků parc. č. 396/28 a 396/35 k.ú. Postřekov 
 výjimku v počtu dětí na třídu na období na rok 2019 
 uzavření dodatku k SoD na prodloužení termínu dokončení podpory projektu s ČVUT na rekonstrukci ZŠ 
 

Zastupitelstvo neschválilo 

 fin. příspěvek pro SDH Postřekov ve výši 128 500 Kč, nebyla schválena částka 85 000 Kč na stavbu lávky za 
tělocvičnou 

 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí: 

 analýzu dotačních příležitostí zpracovanou firmou Grantex 
 rozpočtové opatření č. 15/2018 

 

Informace z lednového zasedání zastupitelstva  
 

Zastupitelstvo schválilo: 

 plán činnosti finančního a kontrolního výboru na rok 2019 
 vnitřní směrnici č. 1/2019 o poskytování benefitů pro zaměstnance obce 
 žádosti o poskytnutí fin. příspěvků na rok 2019 

 Kondor bike team, o.s. – 6 000 Kč 
 Plzeňský Military Car Club, z.s. – 2.000 Kč 

 pracovní skupinu pro zpracování návrhu na pořízení židlí do sálu KD (Hotel U nádraží) 
 podání žádosti o dotaci z MMR na obnovy místních komunikací 
 podání žádosti o dotaci z programu SFŽP na pořízení nádob na odpady a štěpkovače 
 podání žádosti o dotaci z programu PSOV PK 2019 na výměnu oken budovy OÚ + případně KD 
 pronájem provozovny pohostinství č.p. 197 (Hotel U nádraží) od 1. 4. 2019 
 rozpočtové opatření č. 16/2018 
 

Zastupitelstvo neschválilo: 

 nákup 150 ks dřevěných židlí s čalouněným sedákem do sálu KD 
 nákup 180 ks celodřevěných židlí do sálu KD 
 prodej ani dlouhodobý pronájem části pozemku parc. č. 294/1 k.ú. Postřekov 
 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí: 

 plán činnosti kulturního výboru na rok 2019 
 žádost ZO svazu postižených civil. chorobami a doporučilo vyzvat ZO k doplnění 
 informaci k postupu rekonstrukce tělocvičny, bude podána žádost na modernizaci sportovišť z PK na zateplení 

stropu, rekonstrukci osvětlení, výměnu stropních desek, dokončení obložení a případné podřezání zdiva 
 informaci k návrhu způsobu pořízení licencí MS Office pro ZŠ a doporučuje pořízení licencí kancelářského 

balíku aplikací MS Office v rámci programu „OVS ES pro školy“ 
Petr Anderle 
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Triumfální příjezd prezidenta Masaryka do vlasti – po sto letech 

Koncem prosince 2018 pořádala Československá obec 
legionářská ve spolupráci s Českými drahami, Národním 
technickým muzeem a Hlavním městem Prahou rekon-
strukci příjezdu prvního československého prezidenta 
z exilu zpět do nově vzniklého státu. Při této příležitosti 
byl již v pátek 21. prosince vypraven speciální vlak 
z Horního Dvořiště, který pokračoval dále přes České 
Budějovice. Následující den 22. prosince pak vlak po-
kračoval přes Veselí nad Lužnicí, Tábor a Benešov až do 
hlavního města. Trasa tak vedla těmito městy přesně tak 
jako před 100 lety, kdy se T. G. Masaryk, jako nově zvo-
lený prezident, vracel z čtyřletého exilu v USA do Čes-
koslovenska. Tehdy se vracel přes Francii a Itálii a naše 
hranice překonal právě vlakem v Horním Dvořišti. 
V těchto zastávkách jej čekalo vždy vřelé a velkolepé 
přivítání. Nejokázalejšího přijetí se mu dostalo pak sa-
mozřejmě v Praze, kde jej čekal mimo jiné i spisovatel 
Alois Jirásek. Po přivítání na pražském Wilsonově 
(Hlavním) nádraží následoval slavnostní průjezd Prahou. 
Trasa tehdy vedla od Hlavního nádraží na Václavské 
náměstí, odtud na Národní a dále na Staroměstské ná-
městí, odkud pokračoval do Národního shromáždění do 
Sněmovní ulice ke složení prezidentského slibu.  
 

Přivítání prezidenta Masaryka, v podání herce Otakara 
Brouska ml., se zúčastnili i postřekovští příslušníci  
1. tankové roty Jiří Řezníček, Jiří Knopf st. a Jiří Knopf 
ml. Ti se společně s ostatními členy ČsOL převlékli do 
historických legionářských uniforem. Své dva zástupce 
v chodském kroji tu měl i Postřekov, konkrétně Vojtěcha 
Buršíka a Jiřího Knížka.  
 

V odpoledních hodinách jsme čekali na příjezd historic-
kého vlaku, který mimo jiné tvořily historické salonní 
vagóny T. G. M. a Františka Ferdinanda d’Este, rakous-

ká historická parní lokomotiva 310.23 zvaná „Hrboun“ a 
další dobové vagóny. Na nádraží již byli připraveni ruští 
legionáři, členové domácího odboje, zástupci České ob-
ce sokolské i mnoho lidí v historických kostýmech a 
ostatní přihlížející. Po přivítání jsme se pak seřadili ve 
Vrchlického sadech, odkud ve 14:00 vyšel slavnostní 
průvod na Václavské náměstí. T. G. M. jel jako kdysi 
v otevřeném voze, které bylo obklopeno ruskými, fran-
couzskými a italskými legionáři. V průvodu bylo i mno-
ho Sokolů a ostatních uniformovaných. Po obkroužení 
náměstí se průvod vrátil do Vrchlického sadů, kde po-
kračoval další program. 
 

Účastí na této akci jsme tak pro rok 2018 ukončili oslavy 
100 let od vzniku samostatného československého státu, 
které probíhaly uplynulý rok po celé republice. 

Jiří Knížek 

Zdroj: Deník/Vladimír Šťastný 

Dárcovství krve 
 

Oblastní spolek Českého červeného kříže 
v Domažlicích je garantem dárcovství krve v našem 
regionu. Postřekov má dlouhá léta v této činnosti sil-
nou tradici. Počet obětavých a nezištných obyvatel 
vždycky byl a stále je vysoký. ČČK za podpory Mi-
nisterstva zdravotnictví každoročně oceňuje bezpří-
spěvkové dárce krve a plazmy při slavnostním setkání 
v obřadní síni radnice MěÚ v Domažlicích.  
V roce 2018 obdrželi Janského plaketu tito naši spolu-
občané: 

Všem dárcům za jejich humánní přístup, za dar,  který 
nelze ničím nahradit, patří veliký dík nás všech.                                                                                                                                 

 

Za ČČK Anna Kuželková 

Bronz  za 10 odběrů:  
Knopf Jiří (nar. 1993) 
Černý František (1975) 
Knopf Jiří (1993) 
Váchal Jiří (1976) 
 

Stříbro za  20 odběrů  
Řezníček Karel (1983) 
Baštář Jakub (1990) 

Zlato za 40 odběrů 
Knopf Jiří (1968) 
Kreuzová Jana (1970) 
 
Za 60 odběrů  
Hrubý Josef (1961) 
Hrubý Josef (1987) 
Kuželka Jiří (1957) 

Tříkrálová sbírka 
 

V sobotu 5. ledna 2019 se v Postřekově pořádala Tříkrálo-
vá sbírka. Všichni koledníci se sešli ve 13 hodin u obecní-
ho úřadu, kde jsme utvořili 7 skupinek a s úsměvem vyšli 
na koledu. Paní Strašlipková připravila na OÚ pro všech-
ny občerstvení a čaj pro zahřátí. Na konec si všechny děti 
rozdělily sladkou odměnu a odnesly si drobný dárek. 
Chtěli bychom všem dárcům, dětem, jejich rodičům i do-
spělým doprovodům poděkovat, že svoji ochotou přispěli 
ke krásné částce 37 191 Kč, která se vybrala na pomoc 
potřebným. Poděkování také patří učitelkám ZŠ, které dě-
tem připravily přihlášky, obleky a koruny. Dále děkujeme 
OÚ za podporu celé akce. 

Anna Burešová a Alena Strašlipková 
Diecézní charita - Domažlice 

 

Poděkování 
 

31. 12. 2018 byla v ,,kapli u Houdlů“ sloužena mše na 
poděkování za 83 let života Rudolfa Reinigera. Pan farář 
také poděkoval ,,stryjčkovi Houdlouc“ za poskytnutí záze-
mí. Věříme, že s letošním rokem se rozloučíme již v naší 
nově opravené a krásné kapli. 
                                                                     Anna Burešová 
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Lednové zprávičky ze školy 
Plavání 
 

V prosinci žáci základní školy v Postřekově chodili 
na kurzy plavání do Kdyně. Moc se nám na plavání 
líbilo. Ve čtvrtek se konaly závody a v pátek  jsme 
mohli  dokonce i na tobogán. Kdo chtěl, mohl jít 
skákat na můstky nebo se jít vydovádět na pěnové 
žížaly. Plavání se vydařilo. Každý rok jsme sice 
chodili do Domažlic, ale letos jsme museli do Kdy-
ně, jelikož bazén v Domažlicích se opravuje. Proto-
že jsme dva týdny chodili na jednu hodinu do bazé-
nu, museli jsme si pak zvykat na to, že se zase mu-
síme učit. 
 

Nela Siranová a Mariana Bílá, žákyně 5. ročníku    

Vánoční nadílka ve škole 
 

Také ve škole jsme si hezky užívali předvánoční čas. Ve 
třídách jsme si navzájem rozdávali dárky. 
Celý prosinec jsme pilně trénovali na  besídku, příběh 
z Betléma jsme pak předvedli poslední předvánoční den 
ve školní jídelně a dětem v mateřské škole. 
Nadílka nás také čekala ve školní družině. Dostali jsme 
novou stavebnici. Největší radost z ní měla 1. a 2. třída. 
Se stavebnicí si hodně hrajeme, dá se z ní postavit pev-
nost. Je hodně pevná. 
 

Lukáš Tauber a Karel Konopík, 5. ročník 

Vánoční představení 
 

Dne 21. 12. 2018 se ve školní jídelně konalo 
vystoupení žáků a bývalých žáků naší školy, 
kteří navštěvují základní uměleckou školu v 
Klenčí pod Čerchovem. V jídelně se sešlo re-
kordní množství diváků. Děkujeme za účast 
všem postřekovským rodičům, seniorům a přá-
telům školy, kteří nás touto cestou podpořili. V 
první polovině programu předvedly hru na růz-
né hudební nástroje i skladby pro sólový zpěv 
žáci ze ZUŠ  a měli to moc krásné. Pak jsme 
vystupovali my, žáci 5. a 4. třídy s pásmem o 
Ježíškovi a zpívali jsme různé koledy. Nako-
nec jsme měli připravené pohoštění pro babič-
ky a dědečky. 
 

Moc vám děkujeme, že jste se přišli podívat na 
vystoupení.  

Zvířecí obludky 
 

U nás ve škole jsme se zúčastnili projektu zvířecí „obludky“, 
ve kterém nám vysvětlovali, že se nemusíme bát ošklivých 
zvířat. Chovatel nám ukazoval  různá zvířata, která vypadají 
ošklivě, např. strašilku, která měřila tak 20-30 cm. Potom jsme 
si mohli prohlédnout velmi zblízka také pavouka tarantuli 
(sklípkana). Zuzka ho dokonce dostala do ruky a vůbec se ne-
bála. Nakonec jsme si všichni mohli pohladit hada škrtiče 
(hroznýše královského) a viděli jsme také živého gekona. 

 

Eda Zuber a Lukáš Krulíkovský, 5. ročník 

Gabriela Kreuzová, Simona Knopfová a Kateřina Konopíková 
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Je vám to jedno? Mně ne… 
 

Myslím tím teď ovzduší, které dýcháme. Hlavně 
v takzvané topné sezóně je ve spodní části obce často 
nedýchatelno. A protože mně to jedno není, co 
v Postřekově dýcháme, oslovila jsem naše zastupitele, 
zda by nebylo možné pomoci zájemcům o výměnu kotlů. 
Kromě pomoci s administrativním zpracováním žádosti 
o kotlíkovou dotaci by obec mohla např. poskytovat bez-
úročné účelové půjčky, jak je běžné v některých jiných 
obcích. Staré kotle na tuhá paliva budou muset být ze 
zákona vyřazeny z provozu do roku 2022. V případě, že 
zastupitelstvo zprostředkuje účelovou půjčku a pomůže 
s vyřízením žádosti, co ještě bude bránit výměně starého 
kotle na tuhá paliva za ekologičtější variantu?  
 

Dál mi není jedno, že nebude obnovena lávka přes 
Mlýnecký potok za tělocvičnou, která tam podle pamět-
níků stála 80 a dost možná i 100 let. Bohužel 
z úsporných důvodů zastupitelstvo zamítlo žádost hasičů 
o příspěvek ve výši 85 000 Kč na vybudování lávky. 
Hasiči žádali o příspěvek na materiál, práci by poskytli 
zdarma. Obec má několik desítek milionů na účtu a má 
desetitisíce na jednorázové akce (pouťové kapely, zá-
jezdy, fotbalové zápasy), pak nechápu, že nenajde 
v rozpočtu místo na materiál potřebný k vybudování láv-
ky, která odjakživa k naší řece patří. Účelem lávky není 
pouze krácení cesty, ale i zkrášlení obce a propojení dět-
ského hřiště s prostranstvím u tělocvičny. Ještě na listo-
padovém zastupitelstvu se plánovaly lávky hned dvě, 
aby se uzavřel vycházkový okruh obcí, což je podle mé-
ho názoru krásná myšlenka. V prosinci pak byla žádost 

hasičů o příspěvek na lávku zamítnuta jako nevratná in-
vestice. Byla bych ráda, abychom se obnovení lávky do-
čkali. Nejenom velké, ale i takovéto malé věci dělají naši 
ves pěknou. 
 

A už vůbec mi není jedno, že několik metrů od rodin-
ných domů na kraji obce (konkrétně na louce za starou 
MŠ pod Březím a za tkalcovnou) někdo vypustil fekálie! 
Povalují se tam teď kousky toaletního papíru a zápach se 
line do širokého okolí. Tento stav již zřejmě zmírnil sníh 
a déšť, ale i tak nevím, jak by na tuto situaci reagovala 
česká inspekce životního prostředí. Já už si tam 
s vnoučaty neutrhnu ani šťovík.  

 

Dagmar Ročňáková 

Reakce na předchozí článek  
 

Věřím, že nikomu není jedno, co dýcháme. Myšlenka 
podpořit výměnu starých kotlů prostřednictvím bezúroč-
ných půjček je velice ušlechtilá, ale obnáší řadu úskalí a 
nedořešených otázek např. podle čeho se bude půjčka 
přidělovat, jak budou nastaveny podmínky přidělení, 
vrácení, sankce za nesplacení atd..  Především je třeba si 
uvědomit riziko v případech, kdy půjčka nebude ve sta-
noveném termínu splacena. Netvrdím, že všichni půjčku 
nesplatí, ale následné vymáhání částky je velice kompli-
kované a může končit i exekucí.  Jen poukážu na nedo-
platky na místních poplatcích za odpady, které se za po-
slední tři roky přibližují částce sto tisíc korun. To se jed-
ná pouze o poplatek 450 Kč na osobu a pokud tyto osoby 
nemají příjem (majetek) nebo se dokonce odstěhují ne-
známo kam, bude nutné částku odepsat.  Zastupitelstvo 
se touto problematikou samozřejmě bude zabývat a bude 
hledat řešení jak nejefektivněji dospět ke snížení emisí a 
imisí tj. k nahrazení starých kotlů na uhlí za ekologičtěj-
ší. 
 

Co se týče lávky přes řeku za tělocvičnou – ano zastupi-

telstvo se rozhodlo především z úsporných důvodů. Je 
pravdou, jak jsem uvedl v úvodu, že obec disponuje de-
sítky milionů korun. Také je pravdou, že máme rozpra-
cováno mnoho akcí, které budou stát právě ty desítky 
milionů korun. Navíc takovou akci, jako je stavba lávky 
by měla zaštiťovat obec sama a to především z hlediska 
dodržení bezpečnostních předpisů a norem. Dvě lávky se 
plánují stále, ale musí se řádně připravit projekty a vy-
brat spolehlivé zhotovitele.   
 

K poslednímu bodu jen to, že od 1. 1. 2019 byl novelizo-
ván zákon č. 254/2001 Sb., o vodách a o změně někte-
rých zákonů, který ukládá povinnost zajišťovat zneškod-
ňování odpadních vod, tak aby nebyla ohrožena jakost 
povrchových nebo podzemních vod. V praxi to znamená 
vyvážení septiků na čistírny odpadních vod a toto na vý-
zvu dokládat. Pokud někdo vyváží septiky jinam než na 
čističky, dopouští se přestupku a lze uložit pokutu až 
100 000 Kč v závislosti na tom, zda se jedná o fyzickou 
nebo právnickou osobu. Tady pomůže jen všímavost a 
případné oznámení o přestupku na příslušná místa. 
 

Petr Anderle 

Prostor pro všechny občany 
Postřekovský zpravodaj je určen také k tomu, že se jeho  prostřednictvím mohou vyjadřovat obyvatelé naší obce ke 
všemu dění a dát tak najevo svou spokojenost či nespokojenost. Jedinou podmínkou je, že se daná problematika 
musí týkat Postřekova a veřejných věcí. Jsem rád, že tentokrát tuto příležitost využila Dagmar Ročňáková. Máte i 
Vy co říci? Podělte se o to s námi!            redakce 
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Před uplynulými Vánocemi  
jsme zachytili internetovou 
výzvu z projektu Ježíškova 
vnoučata, která se týkala 
žádosti o vystoupení souboru 
v domově seniorů 
v Černovicích. Kouzlo toho-
to projektu spočívá v tom, že 
každý senior sem může na-
psat jakékoliv svoje přání a 
kdokoliv jiný mu může jeho 
přání splnit. V našem přípa-
dě si přála vystoupení sou-
boru paní učitelka Marie 
Čížková a její přání jí slíbil 
splnit pan Miroslav Klečka 
z Kladrub. S ředitelem do-
mova seniorů jsme se do-
hodli na termínu 19. 1. 2019 
a v tento den jsme se do Čer-
novic vypravili v početné 
skupině 20 dospělých a sko-
ro 30 dětí. Bylo nám velkým potěšením a ctí, že jsme mohli všem místním obyvatelům udělat radost a zpříjemnit jim 
den tancem a písničkou. Rádi bychom rovněž poděkovali panu Klečkovi za úhradu nákladů za autobus.  S vedením 
domova jednáme do další návštěvě, tentokrát 30. 8. 2019 a již předem se všichni těšíme. 

Jana Zuberová 

Kde pomáhá raná péče? 
 

Co to je raná péče a kdo ji může využít? 
Raná péče je terénní sociální služba pro rodiny pečující o 
dítě se zdravotním postižením v raném věku (od narození 
dítěte do maximálně jeho sedmi let). Je poskytována pře-
vážně v domácím prostředí rodiny, kde se všichni její 
členové cítí dobře, přirozeně a bezpečně. V souladu se 
Zákonem o sociálních službách (č. 108/2006 sb.) je po-
skytována bezplatně. 
Pracoviště Rané péče Diakonie spolupracuje s rodina-
mi dětí s mentálním, pohybovým nebo kombinovaným 
postižením, s poruchami autistického spektra či se závaž-
nými poruchami komunikace. Působí již od roku 1994, v 
současné době jeho služby mohou využít rodiny z Prahy, 
Středočeského, Plzeňského a Ústeckého kraji. Tým po-
radkyň tvoří speciální pedagožky, sociální pracovnice a 
psycholožky. 
 

Co služba rané péče Diakonie nabízí? S čím může 
poradkyně rané péče rodinám pomoci? 
Raná péče je soubor služeb, které si každá rodina volí v 
průběhu jejího využívání tak, jak potřebuje. Jednou z 
nich je poradenství týkající se vývoje dítěte, poradkyně 
navrhují aktivity podporující jeho vhodný rozvoj. Máme 
k dispozici velkou půjčovnu pomůcek a hraček. Dále 
poskytujeme sociálně právní poradenství s ohledem na 
možnosti podpory ze strany státu i nestátních organizací 
(nadací apod.). Předáváme užitečné kontakty (lékaři, dal-
ší odborníci a rodiny) a pomáháme při hledání vhodné 
návazné služby - mateřské, základní školy, stacionáře, 

odlehčovacích služby. Služba je pro celou rodinu - neza-
pomínáme ani na rodiče, které provázíme v jejich neleh-
ké situaci, poskytujeme jim podporu, sdílení a základní 
krizovou intervenci. Pomáháme jim zorientovat se 
v nové neznámé situaci, aby důsledky postižení dítěte 
byly pro rodinu minimální. 
 

Jakým způsobem raná péče probíhá?  
Vzhledem k terénnosti služby (rodina sama nemusí ni-
kam dojíždět) jezdí poradkyně za rodinami domů zpravi-
dla jednou za 6-8 týdnů (celkem 6x ročně). Konzultace 
trvá podle potřeby jednu a půl až dvě a půl hodiny. Bě-
hem konzultace poradkyně s rodiči hovoří o aktuální si-
tuaci i o tom, co se dělo mezi konzultacemi, většinou s 
sebou přiveze pomůcky a hračky, které s dítětem vy-
zkouší a doporučí, jak je dále využívat. Dále se mohou 
rodiče na poradkyni obracet s dotazy po e-mailu a telefo-
nu, mohou si říct například o další kontakty, odkazy a 
podobně. Rodiny si mohou speciální a rehabilitační po-
můcky a odbornou literaturu vybrat a zamluvit podle 
katalogu na webu pracoviště. 
 

Jak si rodiče mohou o tuto službu říct? 
V případě zájmu o službu nás mohou rodiče (pečující 
osoba) kontaktovat telefonicky (tel. 235 518 392, v pra-
covní dny od 9 do 16 hodin) či mailem: info@rana-
pece.cz. Poradkyně po domluvě přijedou do rodiny, služ-
bu představí a případně domluví následnou spolupráci. 
Více informací naleznete na www.rana-pece.cz.  
 

Ondřej Raffel 

Dětský a Národopisný soubor se zúčastnil projektu Ježíškova 
vnoučata 

mailto:info@rana-pece.cz
mailto:info@rana-pece.cz
http://www.rana-pece.cz
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Provoz tělocvičny je 
v plném proudu 
 

Díky stoprocentnímu nasazení při 
druhém veřejném úklidu tělocvič-
ny, který proběhl v sobotu 5. ledna 
2019 a zapojili se do něj zástupci 
všech sportovních skupin a něko-
lik dobrovolnic, se provoz tělo-
cvičny mohl rozjet na plno od pon-
dělí 7. ledna. Všem zúčastněným 
touto cestou velice děkuji za po-
moc!!!  
 

Stavební práce v tělocvičně sice 
ještě trvají, ale v provozu haly už 
to vůbec nebrání.  Sice se zatím 
přezouváme na chodbě, ale toalety 
jsou zprovozněné. Každý den jsou 
vidět pokroky v práci dělníků. 
 

V sobotu 12. ledna jsme v sále U 
Hadamů měli výroční schůzi, na 
které jsme pro vás a vaše děti na-
plánovali na letošní rok spoustu 
akcí. Jako první pro vás připravu-
jeme Dětský maškarní bál. Ten se 
bude konat 17. února v sále Hotelu 
U nádraží od 15 do 18 hodin. K 
tanci nám bude hrát kapela Bál 
Band, kterou znáte již z minulých 
bálů. Jen Jirku „Tečku“ Sládka 
nahradil jiný kytarista, a to Tomáš 
Bízek z Horšovského Týna 
(zaslechnout je můžete i o den dří-
ve na Postřekovském bále). Nebu-
de nouze ani o disco rytmy se svě-
telnou show. O obojí se postará DJ 
Kolmaha. Těšit se můžete také na 
soutěže se zimní tématikou. Vstup 
bude, jako vždy, dobrovolný. 
 

Monika Baštářová 
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